
Protokół   Nr  XLVIII /2018 

z obrad XLVIII  sesji Rady Miasta Rypin w dniu 12 marca 2018 roku  w Urzędzie Miasta  Rypin pod 

przewodnictwem  p. Jarosława Sochackiego – Przewodniczącego Rady Miasta Rypin. 

 

Na stan 15 radnych obecnych było  15.  

Lista obecności stanowi  zał. nr 1 do protokołu.  

Sesja trwała od godz. 13.30 do godz. 16.50 

 

 

Porządek  obrad :  

 

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad XLVIII  sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie qvorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  XLVIII sesji, 

     c/ przyjęcie protokołu  XLIV, XLV, XLVI i XLVII sesji Rady Miasta Rypin, 

     d/ komunikaty  Przewodniczącego  Rady Miasta.  

2. Wręczenie nagród  w III Powiatowym Konkursie o  Żołnierzach Wyklętych/Niezłomnych .  

3. Prezentacja i podsumowanie  realizacji projektu  pn.  Rypin na  ścieżkach  do  

    niepodległości  wdrożonego przez Muzeum Ziemi  Dobrzyńskiej  dofinansowanego ze     

    środków  Programu  Niepodległości.  

4.  Informacja  Burmistrza  Miasta Rypin  dot. realizacji inwestycji  w 2017 roku. 

5.  Prezentacja  założeń  planu  miejscowego  zagospodarowania  przestrzennego  przy ul.  

     Koszarowej  i planów miasta  dot. przedmiotowego  obszaru.  

6. Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  XLIV sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 



 7.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

8 . Podjęcie uchwał : 

a/ w sprawie zasad udzielania  dotacji celowych na dofinansowanie  kosztów  inwestycji osób  

    fizycznych , o których mowa w art. 403 ust.4  pkt.1 lit.a ustawy Prawo ochrony    

    środowiska ( projekt uchwały Nr  XLVIII/ 312/2018 ),  

 b/ w sprawie  przyjęcia  Programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania      

     bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Miasta  Rypin na 2018 rok ( projekt uchwały Nr      

     XLVIII/313 /2018), 

c/  w sprawie okręgów wyborczych, ( projekt uchwały Nr  XLVIII/ 314 /2018), 

d/ w sprawie  określenia  wysokości  opłaty  za korzystanie  z wychowania  przedszkolnego      

    uczniów  objętych  wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego  w roku  

    kalendarzowym, w którym kończą 6 lat  oraz określenia warunków  zwolnienia  z tej opłaty     

    ( projekt uchwały Nr XLVIII/315/2018), 

e/ w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli  szkół i przedszkoli , dla których    

    organem prowadzącym jest  Gmina Miasta Rypin ( projekt uchwały Nr  XLVIII/316      

    /2018), 

f/ w sprawie lokalnego  programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci i młodzieży (    

    projekt uchwały Nr XLVIII/317 /2018), 

g/ w sprawie  szczegółowych warunków  udzielania  pomocy dzieciom  i młodzieży , form i      

    zakresu tej pomocy , w tym stypendia  dla uzdolnionych  uczniów  oraz tryb  postępowania      

    w tych sprawach  ( projekt uchwały Nr  XLVIII/ 318 /2018 ), 

h/ w sprawie zatwierdzenia  planów pracy Komisji Rady Miasta Rypin ( projekt uchwały Nr  

    XLVIII/ 319 /2018), 

i/ zmieniająca uchwałę  w sprawie  uchwalenia budżetu miasta  Rypin na  2018 rok ( projekt  

    uchwały Nr  XLVIII / 320/ 2018), 



  j/ zmieniająca uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   Gminy  

     Miasta Rypin  na lata  2018-2026 ( projekt uchwały Nr XLVIII/ 321 /2018), 

k/ w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Rypin  ( projekt uchwały     

    Nr  XLVIII/ 322  /2018),  

 l/ w sprawie obwodów głosowania ( projekt  uchwały  Nr  XLVIII/323/2018) 

9.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

10.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

11 .   Zamknięcie  obrad   XLVIII sesji Rady Miasta Rypin . 

 

Ad.1a 

Przewodniczący Rady Miasta otworzył  obrady  XLVIII sesji i stwierdził  qworum. Powitał  wszystkich 

przybyłych na obrady sesji.  

 

Ad.1b 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad  XLVIII sesji, który radni otrzymali w  ustawowym 

terminie 7 dni.  

Wnioskował o wprowadzenie do porządku  obrad  sesji  projektu uchwały w sprawie  obwodów 

głosowania, w punkcie  8, l. 

Rada Miasta Rypin   13 głosami „za „  jednogłośnie  wniosek  przyjęła.  

Następnie  Przewodniczący Rady  poddał pod  głosowanie  cały porządek obrad sesji  uwzględniający  

przyjęty wniosek.  

Rada Miasta  Rypin  13 głosami  „za „ jednogłośnie  przyjęła  porządek obrad  XLVIII sesji.  

 

Ad 1c 

 Rada Miasta Rypin  13 głosami  „za „ jednogłośnie  przyjęła protokoły XLIV, XLV, XLVI i XLVII sesji.  

 



Ad.1d 

Przewodniczący  Rady  dziękował  radnemu  p. Jarosławowi  Nowatkowskiemu, który przeszedł na 

emeryturę, za wiele lat  służby w Policji.  

Do podziękowań  przyłączył się również  Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski. Miał przyjemność 

reprezentować władze miasta na  pożegnaniu p. Nowatkowskiego,  Komendanta Policji w Brodnicy 

odchodzącego  na emeryturę . Pan Nowatkowski  wcześniej pełnił  funkcję  Komendanta 

Powiatowego  Policji  w naszym mieście. Serdecznie  dziękował  za wiele lat pracy  w tak trudnej  

służbie . Były kwiaty, gratulacje i życzenia.,  

Pan Nowatkowski  nie  krył  wzruszenia tym niespodziewanym podziękowaniem . Nawiązał do swojej 

kariery zawodowej , gdzie  na służbie w Policji spędził  ponad 27 lat. Przechodził różne szczeble  

swojej kariery i gdzie całe swoje życie zawodowe spędził  w Rypinie.  

Ad.2 

Dokonano wręczenia nagród w III Powiatowym konkursie o żołnierzach wyklętych. Organizatorem 

konkursu był nauczyciel   historii w Zespole  Szkolno –Przedszkolnym  nr 1 w Rypinie  p. Mariusz 

Piotrowski . Brali w nim udział uczniowie  szkól podstawowych i  gimnazjów  z terenu powiatu 

rypiñskiego . Uczniowie  rywalizowali  ze sobą  w   trzech konkurencjach: esej nt.  żołnierzy wyklętych, 

prezentacji  multimedialnej  lub pracy plastycznej. W kategorii esej  I miejsce  zajęła  Natalia  

Poniatowska   ze Szkoły Podstawowej  w Ostrowitem , II miejsce Sandra Wiśniewska   z Zespołu Szkół 

w Skrwilnie , III miejsce  Oliwa Pawłowska  z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Rypinie . 

W kategorii  projekt multimedialny  I miejsce  zajęła  Aleksandra Makuch  ze Szkoły Podstawowej  w 

Ostrowitem , II miejsce Paulina  Szymańska  z Zespołu Szkół w Skrwilnie , zaś III miejsce  Igor  

Ciepliński  z Zespołu  Szkolno- Przedszkolnego  Nr   1 w Rypinie.  Z kolei  w kategorii praca plastyczna  

wygrał Jakub Okoński  z Zespołu Szkół w Skrwilnie , II miejsce zdobyła  Magdalena Miazgowska   z  

Zespołu Szkolno- Przedszkolnego  nr 1 w  Rypinie , natomiast  III  miejsce  wywalczyła  Malwina 

Adamowska  ze Szkoły Podstawowej  w Ostrowitem .  

Burmistrz Miasta podziękował p. Piotrowskiemu za wsparcie.  Trzy  lata temu zwrócił się z prośbą o 

zorganizowanie tego konkursu, aby uczcić pamięć o tych niezwykłych bohaterach. To szereg inicjatyw 

popartych m. in. naszym Muzeum. Dziękował wszystkim nauczycielom, którzy inspirują swoją 

młodzież do udziału w tym konkursie. 



Pan Piotrowski dziękował przede wszystkim nauczycielom, którzy czuwali nad merytorycznym 

przygotowaniem uczniów, dziękował burmistrzowi miasta za sponsoring. Na koniec podziękowano 

też opiekunom uczniów. Pan Piotrowski na ręce burmistrza przekazał książkę J. Rodowicz „Anoda”.  

 

Ad.3. 

Dyrektor Muzeum Ziemi Dobrzyńskie, p. Andrzej Szalkowski przedstawił realizację projektu pn. „ 

Rypin na ścieżkach do niepodległości” wdrożonego przez Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej, 

dofinansowanego ze środków Programu Niepodległości. Projekt ten został opracowany z okazji 

przypadającego w tym roku 100lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości.  

Pan Szalkowski informował m.inn nt.  finansów  tego projektu :  dotacja  w ramach Wieloletniego  

Programu  Niepodległa  2017-2021  to kwota  25065,00 zł, dotacja celowa  z budżetu Gminy Miasta 

Rypin – kwota  6000,oo zł , środki własne  Muzeum to kwota  1692,64 zł , wartość projektu – 

32757,64 zł . Dyrektor przedstawił też cele  projektu, który zakłada opracowanie i wdrożenie  

konkursu na logotyp, ścieżki  edukacyjnej składającej się  z 15 tablic  w przestrzeni miasta, specjalnie 

opracowanej  aplikacji  mobilnej  na  telefon, przewodników  w postaci  tradycyjnych map i  opisów, 

gry miejskiej – Zostań reporterem  wojennym Kuriera  Niepodległości.    

Na koniec  p.  Szalkowski wręczył podziękowania osobom, które przyczyniły się do zrealizowania tego 

projektu. Dziękował m. in : p. Monice Kalinowskiej – Kierownikowi Wydz. Promocji UM, Witoldowi 

Karolczykowi – wicedyrektorowi w Zespole Szkolno-Przedszkolnym Nr 1, p. Wojciechowi 

Wiśniewskiemu – Prezesowi Spółki MPEC i pozostałym, którzy nie byli obecni na sesji. Wraz z 

Przewodniczącym Rady i Burmistrzem Miasta wręczył podziękowania wraz z upominkami.  

Burmistrz Miasta podziękował dyrektorowi Muzeum i jego zespołowi za ogromne zaangażowanie w 

realizację tego projektu. Jednocześnie informował, że obchody 100lecia odzyskania niepodległości 

będą miały miejsce w naszym mieście 10 listopada, na dzień przed świętem Niepodległości. 

Prezentacja  projektu stanowi  zał. nr   2 do protokołu. 

 

Ad.4 

Burmistrz Miasta Rypin, p. Paweł Grzybowski informował nt. realizacji inwestycji w naszym mieście w 

2017 r. Przedstawił prezentację tych inwestycji, kolejno odnosząc się do ich realizacji.  



Są to inwestycje: budowa i przebudowa ul. łącznej i Zacisze – I etap (ul. Łączna); przebudowa ul. 

Nowe Osiedle (odcinek Cholewińskiego-Dłutka); przebudowa chodników w części ul. 11 Listopada, 

Zielonej, Bukowej i Willowej; przebudowa ul. Pogodnej; przebudowa ul. Ogrodowej; budowa 

parkingu przy ul. 1 Maja; budowa chodnika ul. Ogrodowa; przebudowa nawierzchni w części ul. 11 

Listopada, Zielonej, Bukowej i Willowej; poprawa efektywności energetycznej budynku Zespołu Szkół 

Miejskich; remont małej Sali gimnastycznej w SP Nr 3; budowa parkongu przy SP Nr 1, gdzie 

planowane jest zaprojektowanie zieleni, przebudowa parkongu przy ul. Nowej; przebudowa placu i 

drogi wewn. Przy ul. Lipnowskiej 17; przebudowa chodnika ul. Garncarska i ks. Chojeckiego; 

przebudowa ogrodzenia przy skrzyżowaniu ul. Lipnowska – Kościuszki; przebudowa boiska 

piłkarskiego i wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Miejskich; przebudowa ul. Bohaterów Czerwca 

1956 r. (oświetlenie i zieleń); instalacja lamp na obiekcie MOSiR, adaptacja części pomieszczeń SP Nr 

1 wraz z zakupem wyposażenia na potrzeby świadczenia usług wychowania przedszkolnego w 

ramach akcji „Przedszkole jutra”; współfinansowanie inwestycji z funduszy UE drogi deo strefy 

przemysłowej Dylewo-Godziszewy,  

W trakcie realizacji są inwestycji: przebudowa ul. Lisiny, przebudowa targowiska przy ul. E. 

Orzeszkowej; Modernizacja Rypińskiego Domu Kultury, Budowa kompleksu lekkoatletycznego 

MOSiR,  

Dokumentacja zdjęciowa stanowi załącznik Nr  3 do protokołu. 

 

Ad.5 

Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski przedstawił prezentację dot.  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla Miasta Rypin. Informował, że uchwałą Nr XXXIX/262/2017 

Rady Miasta Rypin z dnia 30 sierpnia  2017 r. został uchwalony Miejscowy Plan Zagospodarowania 

Przestrzennego dla Miasta Rypin w obszarze ograniczonym od zachodu ul. Cholewińskiego i 

zachodnią granicą terenu Zespołu Szkół Nr 2, od północy ul. Koszarową, od wschodu ul. PKP, od 

wschodu terenami PKP oraz od południa ul. Dworcową. Plan przewiduje m. in. budownictwo 

wielorodzinne (bloki do 6 pięter) z usługami i handlem w parterze, budowę hotelu oraz więcej terenu 

pod garaże. W tej chwili trwają podziały działek. Dementował też plotki o tym, ż działki są już 

podzielone, nie ma tam jeszcze dewelopera i działki nie zostały jeszcze podzielone.  

Prezentacja przedmiotowego terenu w formie mapki stanowi zał. Nr  4  do protokołu.  

 



Ad.6 

Burmistrz Miasta informował m. in.  : 

1. W dniu 18 stycznia 2018 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Usługa 

konserwacji oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Miasta Rypin. Termin realizacji umowy obejmuje 

okres od 1 stycznia 2018 roku do 31 grudnia 2018 roku. Wartość brutto umowy za cały okres 

realizacji umowy wynosi 240 00,00 zł. Wykonawcą usługi jest Energa Oświetlenie Sp. z o.o. z Sopotu. 

2. W dniu 26 lutego 2018 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

„Przebudowa targowiska miejskiego przy ul. Orzeszkowej w Rypinie”. Termin składania ofert upływa 

14 marca 2018 roku. 

3. W dniu 9 marca 2018 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. Remont 

muru oporowego i ogrodzenia w ramach zadania pn. „Remont muru oporowego i przebudowa drogi 

wewnętrznej do PM 1”. Termin składania ofert upływa 26 marca 2018 roku. 

4. Na bieżąco są przeprowadzone postępowania i zawierane umowy z Wykonawcami na usługi i 

dostawy zapewniające prawidłowe funkcjonowanie Urzędu, które dotyczą następujących obszarów 

m. in.:  

– Świadczenie usług pocztowych, 

– Opracowywanie projektów decyzji o warunkach zabudowy z analizami lub bez analiz oraz 

decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 

– Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Cmentarza Komunalnego 

położonego w Starorypinie Prywatnym, 

– Świadczenie stałej pomocy prawnej, 

– Dostawa materiałów biurowych, 

– Usługi geodezyjne, 

– Usługi wycen nieruchomości, 

– Dostawa materiałów eksploatacyjnych, tuszy i tonerów, 

– Usługi koparko – spycharki, równiarki, usługi transportowe, 

– Wykonanie i dostawa materiałów promocyjnych. 



5. Wykonawca prowadzi prace budowlane na zadaniu pn. „Przebudowa ul. Lisiny” . Ze względu 

na porę roku prace trwają z przerwami spowodowanymi temperaturami zewnętrznymi. Do dnia 

dzisiejszego wykonano dwa zbiorniki retencyjne na wody opadowe z separatorami olejowymi i 

elementami systemu odwodnienia. Po rozmarznięciu gruntu rozpoczną się prace przy budowie 

nawierzchni.  

6. Podobnie jak na ul. Lisiny wykonawca robót na „Przebudowie  boiska piłkarskiego  

i boiska wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Miejskich” stara się wykorzystać okresy dodatnich 

temperatur  i prowadzić prace budowlane. Do dnia dzisiejszego zdjęto warstwę ziemi urodzajnej oraz 

wykonano część drenażu pod boiskiem. Trwają cały czas procedury związane z oceną zgodności z 

dokumentacja proponowanych przez Wykonawcę materiałów budowlanych i urządzeń. Często 

stanowisko Wykonawcy szukającego uproszczeń i oszczędności musi być korygowane przez nadzór ze 

strony Inwestora, co powoduje konieczność kilkukrotnych uzgodnień. 

7. Projektanci dokonali aktualizacji dokumentacji projektowej i kosztorysów inwestorskich do 

warunków gruntowych oraz zrealizowanych robót na zadaniu obejmującym budowę bieżni i urządzeń 

lekkoatletycznych na MOSiR. Jak Państwa już wcześniej informowałem Wykonawca robót wyłoniony 

w postępowaniu przetargowym w sierpniu 2017 r. po wykonaniu korytowania pod bieżnię i 

uszczegółowieniu badań geotechnicznych gruntów oraz poziomu wód gruntowych wykazał 

niemożność dalszego kontynuowania prac w okresie jesieni i zimy oraz konieczność wprowadzenia 

zmian w projekcie i naturalnego obniżenia poziomu wody zalegającej w gruncie. Ze względu na zapisy 

Umowy oraz przepisy prawa zamówień publicznych niemożliwe było przesuniecie terminu realizacji 

inwestycji na rok 2018 dotychczasowemu Wykonawcy. Za zgodą stron Umowa została rozwiązana, 

Wykonawca otrzymał część wynagrodzenia za zrealizowane roboty ziemne. Projektant wprowadził 

zmiany  

w podbudowie bieżni uwzględniające złożone warunki gruntowe. W dniu 9 marca  

2018 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania. Termin składania ofert upływa 26 

marca 2018 roku. 

8. Trwają prace projektowe obejmujące przebudowę chodników i budowę ścieżki rowerowej na 

odcinku od ul. Mławskiej do torów. Realizacja robót powinna rozpocząć się w maju lub czerwcu 2018 

r.  

9. Kontynuowane są prace projektowe obejmujące przebudowę skrzyżowania ulic Młyńska-

Dłutka-Mławska na skrzyżowanie o ruchu okrężnym czyli rondo. Prace projektowe skomplikowała 

duża ilość urządzeń podziemnych w tym rejonie  



i konieczność uwzględnienia przebudowy kolizji tych urządzeń z nowym układem drogowym. Mamy 

nadzieję, że pomimo dość trudnych rozmów z gestorami sieci dotyczących głownie zasad 

sfinansowania tych przeróbek zdążymy przygotować wniosek o dofinansowanie w ramach programu 

rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej popularnie zwany „schetynówkami”. 

Realizacja zadania wymaga współpracy trzech podmiotów tj. Urzędu Marszałkowskiego, Starostwa 

Powiatowego i naszego miasta potwierdzonej wstępnymi rozmowami. Mam nadzieję, że po 

zakończeniu dokumentacji szybko dopracujemy szczegóły współpracy  

i w 2019 roku skrzyżowanie likwidujące olbrzymie problemy dla kierowców zostanie przebudowane 

w sposób umożliwiający bezpieczny i płynny ruch.  

10. Kończymy przygotowywaną siłami własnymi dokumentację niezbędna do  ogłoszenia 

przetargów na zadania: „Miasteczko ruchu drogowego”, „Termomodernizacja bloku na Nowym 

Osiedlu”, „Przebudowa drogi wewnętrznej do PM 1” . Dokonaliśmy również  aktualizacji kosztorysów 

inwestorskich na Modernizację  budynku Katolika. Zlecona została również aktualizacja dokumentacji 

projektowej na przebudowę ul. Cichej. Realizacja obu ww. inwestycji powinna rozpocząć się w III 

kwartale 2018 r. Inwestycje w ul. Cichej zamierzamy zakończyć w 2018 r. a modernizacja Katolika to 

inwestycja dwuletnia.  

11. W dniu 28 lutego odbyło się spotkanie z przedstawicielami ZDW i autorami projektu  

„Przebudowa wraz z rozbudową drogi wojewódzkiej nr 534 Grudziądz – Wąbrzeźno – Golub-Dobrzyń 

-  Rypin od km 76+705 do km 81+719” tj. na odcinku od Rakowa do ronda w centrum miasta. 

Planowane roboty obejmą przebudowę nawierzchni jezdni, chodników i zjazdów, przebudowę 

skrzyżowania ulic Toruńskiej, Piaski, Mleczarskiej na rondo. Dodatkowo ZDW zamierza w mniejszym 

zakresie przebudować inne skrzyżowania drogi wojewódzkiej z naszymi drogami. Po analizie 

przesłanej nam koncepcji zgłosiliśmy uwagi do dokumentacji, które w zdecydowanej większości 

zostały zaaprobowane w trakcie spotkania. Dodatkowo wystosowaliśmy pismo do ZDW z naszymi 

uwagami.  

Ponadto Burmistrz  informował  : 

1. Zakończył się udział przedstawicieli JST ( B. Górecka, M. Kalinowska, M. Świtalska, W. 

Zielaśkiewicz) w spotkaniach szkoleniowo- doradczych w związku z udziałem Gminy Miasta Rypin w 

pilotażowym projekcie Ośrodka Rozwoju Edukacji w Warszawie.  

WYNIK: Wypracowany ( i wdrażany już)   Program  wspomagania szkół i przedszkoli Gminy Miasta 

Rypin w zakresie kształtowania kompetencji kluczowych uczniów. Jest to plan  na 3 najbliższe lata.  

Udział w pilotażu zakończyliśmy z wyróżnieniem.  



2. 5 stycznia odbyła się Studniówka LP 

3. Po kilu miesiącach prac ( wspólnie z kadra kierownicza szkół i przedszkoli) do Biura Rady 

skierowane zostały uchwały związane ze wspieraniem uzdolnionych uczniów ( będą przedmiotem 

dzisiejszych obrad) 

4. Przygotowano i uzgodniono ze ZZ regulamin wynagradzania n-li ( także przedmiot obrad 

dzisiejszej sesji)  

5. Systematycznie i zgodnie z harmonogramem odbywają się spotkania UKW, a 27 stycznia 

studenci wzięli udział w koncercie noworocznym Orkiestry Symfonicznej Sinfonietty Bydgoskiej 

6. Od 1 marca przyjmowane są wnioski o przyjecie do przedszkoli miejskich  

7. 5 marca BMR podpisał umowę o dofinansowanie projektu” Przedszkole Jutra „. Wartość  

projektu to trochę  ponad 411 tys. zł Kwota dofinansowania – prawie 349 tys. zł.  

8. 8 marca – uroczyste zakończenie studiów podyplomowych dla n-li, finansowanych przez 

MEN, zrealizowanych przez Colegium Jagiellońskie w Toruniu.  

9. Dla pracowników  dział u finansowego MZOO to bardzo pracowity czas w związku z 

wdrażaniem nowych programów księgowo- płacowych, które są potrzebą  czasu i w perspektywie 

powinny usprawnić pracę . 

10.  Od nowego roku w każdy pierwszy poniedziałek miesiąca odbywają się spotkania kadry 

kierowniczej zespołów szkolno-przedszkolnych na których omawiane są bieżące sprawy związane z 

funkcjonowaniem rypińskiej oświaty.  Pozostałe spotkanie na bieżąco i w miarę potrzeb. 

Na koniec Burmistrz  poinformował  o spotkaniach i wydarzeniach kulturalnych  : 

4 styczeń – Spotkanie noworoczne z władzami samorządowymi i państwowymi  oraz z lokalnymi 

przedsiębiorcami, organizacjami  i  instytucjami. 

5 styczeń – koncert kolęd  w Parafii Św. Trójcy 

6 styczeń  – Obchody Orszaku Trzech Króli 

12 styczeń  – Spotkanie opłatkowe w Civitas Christiana 

14 styczeń  – Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy 

21 -24 styczeń  - Przyjazd i spotkania  prof. Marty Smolińskiej w organizacji projektu „Rypin na 

Marsie”  



- Spotkanie panią Joanną  Śmigielską dyrektor Domu Dziecka w Rypinie, z dyrektorem biblioteki 

Markiem Taczyńskim ,z Wawrzyńcem Turowskim (Kręcenie spotu Rypin na Marsie) 

 -Spotkanie w Astrobazie  

 -  Spotkanie z dyrektorami instytucji kulturalnych w celu omówienia możliwości tworzenia wystaw 

podczas festiwalu Rypin na Marsie 

23 styczeń – Dzień Babci i Dziadka w Klubie „ Srebrny Włos” 

25 styczeń  – Odprawa roczna Państwowej Straży Pożarnej 

25 styczeń – Wyjazd delegacji Urzędu Miasta do Kęt na uroczystości 100-  lecia Narodzin dla Nieba 

Służebnicy Bożej Siostry Marii Łempickiej 

26styczeń  – Wykład z dr Kamilą Pawłowską  w Muzeum 

 1 luty -  Wernisaż wystawy Chwiałkowskiego „Między skrzydłami łabędzi” 

2 luty -  Nocne czytanie bajek w SP 3 

3 luty – Mistrzostwa Rypina w piłce halowej o Puchar Burmistrza 

6 luty - Pokaz ratownictwa Państwowej Straży Pożarnej na Mosir  

7 luty – Podpisanie umowy  przez Burmistrza w Urzędzie Marszałkowskim na plac zabaw na terenie 

Mosir 

9 luty – Pożegnanie ze służbą komendanta Jarosława Nowatkowskiego  w Brodnicy  

12 luty – Bal Radości 

21 luty – Warsztaty animacji filmowej w bibliotece prowadzone przez Magdalenę Bryl „Rypin na 

Marsie” 

22 luty – Spotkanie robocze dotyczące rozwoju Polski lokalnej oraz priorytetowe pomysły dla rządu 

na najbliższe 2 lata  

24luty – Przejazd pociągu linii Bachotek oraz przywitanie gości. 

24  luty – Wystawa makiet oraz konkurs modeli na RCS 

26 luty – Spotkanie autorskie w bibliotece miejskiej  z Drogorobem  

28 luty – Przyjazd prof. Marty Smolińskiej i Anny Królikiewicz  



-  Wizyta prof. Marty Smolińskiej i Anny Królikiewicz w Przedszkolu nr 1 i wręczenie nagród dla 

przedszkolaków w konkursie plastycznym ‘Rypin na Marsie” 

- Spotkanie prof. Marty Smolińskiej i Anny Królikiewicz z Przedsiębiorcami  ROTR , Pati i Emix w 

sprawie tworzenia tortu (krateru) o średnicy 184 cm w dniu 22 wrzesnia przed Rypińskim Domem 

Kultury  

- Spotkanie z seniorami wszystkich klubów w Rypinie oraz wychowankami Domu Dziecka w celu 

ustalenia pieczenia tortu.  

3 marca - Turniej sąsiadujących i zaprzyjaźnionych miast( Mecz piłki nożnej o puchar Burmistrza) 

4 marca -  Bieg Wilczym Tropem 

6 marca -  Spotkanie w muzeum  z P. Ewą Rzeszutko w ramach obchodów dni Żołnierzy Wyklętych 

8 marca -  Wręczenie dyplomów w USC dla nauczycieli studiów podyplomowych  

9 marca - Wykład na Sali sesyjnej Pawła Sztamy – historyka i pracownika biura badań historycznych 

IPN dla młodzieży szkolnej.  

10 marca  - Nocny maraton OTYLIADA 

Realizację  uchwał z obrad  poprzednich sesji  radni otrzymali na piśmie.  

Ad. 7 

Przewodniczący Komisji  informowali na temat prac Komisji: 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, p. Jarosław Nowatkowski – Komisja Rewizyjna w okresie 

międzysesyjnym odbyła 2 posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Kultury, p. Paweł Sobierajski – Komisja Kultury w okresie międzysesyjnym 

obradowała 2 razy – 31 stycznia i 16 lutego.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska, p. Henryk 

Żywocki – Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała 1 raz.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania, p. Barbara Górecka – Komisja obradowała 2 razy – 24 

stycznia i 27 lutego.  

Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej, p. Alicja Federowicz – Komisja w 

okresie międzysesyjnym obradowała 2 razy. 



Przewodniczący Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji, p. Janusz Chojnacki – Komisja w okresie 

międzysesyjnym obradowała 1 raz. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, p. Dariusz Kędzierski – Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła 1 

posiedzenie.  

 

 Ad.8a 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XLVIII/312/2018  w sprawie  zasad 

udzielania  dotacji celowych na dofinansowanie  kosztów  inwestycji osób  fizycznych , o których 

mowa w art. 403 ust.4  pkt.1 lit.a ustawy Prawo ochrony środowiska . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem   

formalno-prawnym. 

Rada Miasta  Rypin  15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XLVIII/312/2018  w sprawie 

w sprawie zasad udzielania  dotacji celowych na dofinansowanie  kosztów  inwestycji osób  

fizycznych , o których mowa w art. 403 ust.4  pkt.1 lit.a ustawy Prawo ochrony    środowiska . 

Uchwała  Nr  XLVIII/312/2018 stanowi zał. nr  5  do protokołu.  

 

Ad.8b 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XLVIII/313/2018 w sprawie  przyjęcia  

Programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie 

Gminy Miasta  Rypin na 2018 rok . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki  Miejskiej oraz radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym. 

Radny p. Paweł Sobierajski zwracał uwagę na wskazanie w załączniku Nr 1 do uchwały w §3 ust.1 

gabinetu weterynaryjnego, który będzie dokonywał sterylizacji kotów.  

Pan Karol Chmielewski wyjaśniał, że będzie to Gabinet Weterynaryjny S.C. Lekarz Weterynarii 

Krzysztof Majkowski, tech. Weterynarii Marian Braszka, ul. Mławska 22  i taki zapis znajdzie się w 

uchwale.  



Rada Miasta Rypin  15 głosami „za” jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr   XLVIII/313/2018 w sprawie  

przyjęcia  Programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania    bezdomności 

zwierząt  na terenie Gminy Miasta  Rypin na 2018 rok . 

Uchwała  Nr  XLVIII/313/2018  stanowi zał. nr   6  do protokołu.  

 

Ad.8c 

 Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  XLVIII/314/2018   w sprawie okręgów 

wyborczych.  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu  i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym.  

Rada Miasta Rypin   14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym” podjęła  uchwałę Nr XLVIII/314/2018   

w sprawie okręgów wyborczych. 

Uchwała  Nr  XLVIII/314/2018  stanowi zał. nr  7  do protokołu.  

 

Ad.8d 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt  uchwały Nr  XLVIII(/315/2018 w sprawie  

określenia  wysokości  opłaty  za korzystanie  z wychowania  przedszkolnego  uczniów  objętych  

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego  w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 

lat  oraz określenia warunków  zwolnienia  z tej opłaty . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Oświaty i Wychowania oraz radcy  prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin    15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr  XLVIII(/315/2018 w sprawie  

określenia  wysokości  opłaty  za korzystanie  z wychowania  przedszkolnego  uczniów  objętych  

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego  w roku kalendarzowym, w którym kończą 

6 lat  oraz określenia warunków  zwolnienia  z tej opłaty .   

Uchwała  Nr  XLVIII/315/2018  stanowi zał. nr  8   do protokołu . 

 

 

 



Ad.8e 

Przewodniczący Rady Miasta   przedstawił  projekt uchwały  Nr   XLVIII/316/2018   w sprawie 

regulaminu wynagradzania nauczycieli  szkół i przedszkoli , dla których    organem prowadzącym jest  

Gmina Miasta Rypin . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Oświaty i Wychowania oraz radcy  prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 

Radny, p. Sobierajski zwracał uwagę na zapis w §4, gdzie jest wskazywany dodatek motywacyjny. 

Pytał, czy nie powinno się zastąpić słowa „szkoła” np. „jednostka oświatowa”? Chodzi o to, aby zapis 

w uchwale uwzględniał wszystkich nauczycieli. Ponadto zwracał uwagę na §4 pkt. 9  dotyczący 

wysokości dodatku motywacyjnego oraz okresu jego przyznawania. Jest zapis o przyznawaniu go w 

uzależnieniu od spełnienia warunków. W §6 jest natomiast mowa o dodatkach za warunki pracy. 

Pytał, czy na pewno tak ma być? Jego zdaniem powinno zostać wskazanie spełniania warunków w § 4 

zamiast w  § 6. 

Radny p. Murawski odnosił się z kolei do zapisu w §  4, gdzie została określona minimalna wysokość 

odpisu funduszu motywacyjnego, min 3,5 %. Pytał, jak to jest w praktyce? Czy jest to ustalane na 

początku roku szkolnego, czy w trakcie jego trwania, w zależności od potrzeb?  

Nawiązał ponadto do zapisu w § 4 pkt. 2 dotyczącego dodatku motywacyjnego, gdzie ma on 

charakter uznaniowy i powinien być zróżnicowany od spełnionych kryteriów. W kolejnym punkcie są 

wymienione te kryteria. Pytał, czy te kryteria dotyczą roku poprzedzającego czy bieżącego i w jaki 

sposób są one oceniane? 

Pani dyrektor Świtalska  zgodziła się z uwagą radnego Sobierajskiego 

Radny p. Nowatkowski również odnosił się do dodatku motywacyjnego. Dla nauczyciela określona 

jest stawka nie niższa niż 5 % i nie wyższa niż 40 %. Pytał, jak to wygląda w praktyce. Czy wypłacane 

są dodatki niższej czy tej wyższej granicy, czy jest być może  zastosowana średnia. Pytał, o powód tak 

dużego przedziału. Pytał również o zapis w § 5, dot. dodatków funkcyjnych dla wicedyrektorów. Na 

podstawie tego przepisu dodatek ten nie może ewoluować. Wicedyrektor otrzymuje 50 %. Wszystcy 

wicedyrektorzy są traktowani tak samo, bez względu na to, czy pełnią funkcję od 10 lat czy od 2. 

Proponował, aby wprowadzić zapis „min. 50%”. Będzie dawało to możliwość zmian. 

Pani dyrektor wyjaśniała, że jeśli chodzi o dodatek motywacyjny, to nie może on być niższy niż 5 %. 

Kwota maksymalna jest rzadko przyznawana.  Takie zapisy, jakie są proponowane w projekcie 

uchwały dają duży wachlarz możliwości  i są dostosowane do dzisiejszej szkoły.  



Co do dodatku funkcyjnego p. dyrektor ma odmienne zdanie. Przyznawanie dodatku funkcyjnego nie 

może być przyznawane wg tych kryteriów, które przytoczył radny p.  Nowatkowski.  

Radny Nowatkowski odnosząc się do wypowiedzi p. dyrektor wyraził nadzieję, że dodatki 

motywacyjne dostają również nauczyciele, którzy mają wśród swoich podopiecznych laureatów z 

innych przedmiotów niż matematyka.  

Dyrektor Świtalska  potwierdziła  że tak jest.  

Radny Chojnacki prosił o przedstawienie, jakie skutki finansowe zrodzi zmiana w regulaminie 

wynagradzania. Wyraził opinię, że koszty oświaty jak zwykle wzrastają.  

Przewodniczący Rady oddał głos panu Burmistrzowi, który wyjaśniał, że w kwestii regulaminu 

wynagradzają zaufał p. dyrektor. Zwracał uwagę na to, że utworzenie zespołów szkolno-

przedszkolnych dało oszczędności. Dyrektorzy stali się wicedyrektorami – stracili na tym finansowo co 

najmniej o 10 %. W tej chwili jest tylko 2 dyrektorów. Wyjaśniał, że to Rada Miasta uchwala budżet, 

gdzie są zabezpieczane środki również na oświatę. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Oświaty i Wychowania. Sprawdzał protokół i żaden z dyrektorów nie zgłaszał uwag.  

Radny Chojnacki argumentował, że chciał tylko dowiedzieć się jakie koszty poniesie miasto.  

Burmistrz wyjaśniał, że nie można spodziewać się tu żadnych rewolucji. On sam podpisuje umowy z 

dyrektorami, a dyrektorzy dysponują tym co jest przewidziane w budżecie.  

Dyrektor Świtalska dodała, że nic więcej nie może  w tej kwestii powiedzieć, aniżeli to co  powiedział  

burmistrz.  

Radny Kędzierski pytał, czy przyjęcie tego regulaminu spowoduje zwiększenie wydatków na oświatę 

w stosunku do przyjętego budżetu na ten rok? Zauważy też, że w uzasadnieniu jest napisane o 

wprowadzeniu możliwości zwiększenia dodatku funkcyjnego w związku z realizacją projektów ze 

wsparciem funduszy unijnych. W urzędzie jest wydział zajmujący się funduszami unijnymi. Pytał, czy 

jeśli urząd pozyska jakieś środki z zewnątrz,  to czy dodatek funkcyjny wzrośnie z uwagi na to, że ktoś 

będzie wykonywał projekt unijny? 

Dyrektor Świtalska w odpowiedzi na pierwsze pytanie  wyjaśniała , że nie będzie to generowało 

dodatkowych kosztów.  Co do drugiego pytania,  jeśli będą realizowane projekty unijne, to dyrektor  

może zwiększyć dodatek funkcyjny, który będzie refundowany ze środków unijnych.  

Po dyskusji Przewodniczący Rady  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 



Rada Miasta Rypin  11  głosami „za” przy 4 „wstrzymujących”   podjęła  chwałę Nr   

XLVIII/316/2018   w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli  szkół i przedszkoli , dla których    

organem prowadzącym jest  Gmina Miasta Rypin . 

Uchwała Nr  XLVIII/316/2018  stanowi zał. nr  9  do protokołu. 

 

Ad.8f 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  XLVIII/317/2018 w sprawie lokalnego  

programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci i młodzieży .  

Jest pozytywna opinia Komisji  Oświaty i Wychowania oraz radcy  prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 

Radny Sobierajski zgłaszał potrzebę wprowadzenia stypendiów dla uczniów uzdolnionych 

artystycznie, gdyż są tacy uczniowie. Pytał, czy przedmiotowa uchwała pozwala uczniom biorącym 

udział w konkursach niekoniecznie organizowanych  przez Kuratorium na uzyskanie takiego 

stypendium?  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, radna p. Górecka wyjaśniała, że §5.1 nie określa podziału. 

Wyróżniony może zostać każdy uczeń, który w zajęciach pozaszkolnych zdobył szczególne osiągnięcia 

w konkursach, czy przeglądach.  

Burmistrz dodał tylko, że ten temat sygnalizował mu już wcześniej redaktor Błaszkiewicz. Sprawa 

nagradzania za osiągnięcia artystyczne jest dość skomplikowana, ze względu na subiektywny 

charakter. Lokalny program daje wiele możliwości nagradzania uzdolnionych uczniów, jak np. 

podczas Gali Talentów, Gali Laureatów. Istnieje wiele form nagradzania jak np. złoty Notebook czy 

Złote Pióro”.  

Przewodniczący Rady  poddał projekt uchwały pod  głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 15  głosami  „za” jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  XLVIII/317/2018 w sprawie 

lokalnego  programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci i młodzieży . 

Uchwała Nr  XLVIII/317/2018 stanowi zał. nr 10   do protokołu.  

 

 

 



Ad. 8g 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XLVIII/318/2018  w sprawie  

szczegółowych warunków  udzielania  pomocy dzieciom  i młodzieży , form i  zakresu tej pomocy , w 

tym stypendia  dla uzdolnionych  uczniów  oraz trybu  postępowania  w tych sprawach . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Oświaty i Wychowania oraz radcy  prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 

Radny p. Nowatkowski pytał, dlaczego w uchwale nie uwzględniono stypendiów dla klas IV i V? 

Pani Górecka wyjaśniała, że do tej pory przyznawano stypendia uczniom klas najwyższych.  

Radny Nowatkowski pytał też, czy w przyszłym roku będzie potrzeba podjęcia nowej uchwały?  

Radna Górecka wyjaśniała, że tak, ponieważ wygaszane jest gimnazjum.  

Przewodniczący  Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin 11 głosami „za” przy 4 „wstrzymujących”  podjęła  uchwałę Nr XLVIII/318/2018  

w sprawie  szczegółowych warunków  udzielania  pomocy dzieciom  i młodzieży , form i     zakresu 

tej pomocy , w tym stypendia  dla uzdolnionych  uczniów  oraz trybu  postępowania     w tych 

sprawach . 

Uchwała Nr  XLVIII/318/2018  stanowi zał. nr  11  do protokołu.  

 

Ad. 7h 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  XLVIII/319/2018  w sprawie 

zatwierdzenia  planów pracy Komisji Rady Miasta Rypin . 

Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła  uchwałę  Nr  XLVIII/319/2018  w sprawie 

zatwierdzenia  planów pracy Komisji Rady Miasta Rypin . 

Uchwała  Nr  XLVIII/319/2018 stanowi zał. nr  12   do protokołu.  

 

 

 



Ad.7i 

Przewodniczący Rady  Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XLVIII/320/2018  zmieniającej uchwałę  

w sprawie  uchwalenia budżetu miasta  Rypin na  2018 rok.  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami „za „   podjęła uchwałę   Nr   XLVIII/320/2018  zmieniającą uchwałę  

w sprawie  uchwalenia budżetu miasta  Rypin na  2018 rok. 

Uchwała Nr XLVIII/320/2018  stanowi zał. nr  13   do protokołu.  

 

Ad.7j 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr XLVIII/321/2018  zmieniającej uchwałę  

w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   Gminy Miasta Rypin  na lata  2018-2026 . 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami   „za” podjęła  uchwałę  Nr XLVIII/321/2018  zmieniającą  uchwałę  

w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   Gminy Miasta Rypin  na lata  2018-2026  

Uchwała  Nr  XLVIII/321/2018  stanowi zał. nr  14 do protokołu.  

 

Ad.7k 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały Nr  XLVIII/322/2018  w sprawie 

rozpatrzenia skargi na  działalność  Burmistrza Miasta Rypin .  

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „  jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr   XLVIII/322/2018  w 

sprawie rozpatrzenia skargi na  działalność  Burmistrza Miasta Rypin . 

Uchwała  Nr  XLVIII/ 322/2018  stanowi zał.  nr  15 do protokołu.  

 

 

 



Ad.7l 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr   XLVIII/323/2018 w sprawie obwodów 

głosowania.  

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr XLVIII/323/2018  w sprawie 

obwodów głosowania.  

Uchwała Nr  XLVIII/323/2018 stanowi zał. nr  16 do protokołu.  

Ad. 9 i 10  

Radna p. Barbara Górecka pytała, w jakim czasie będzie przetarg na doposażenie placów zabaw, 

głownie dotyczy to przedszkola Nr 1, które zostało ogołocone w wyniku wieloletnich zaniedbań.  

Pani radna poruszyła również sprawę kompleksu gastronomiczno-usługowego, który by uatrakcyjnił 

przygotowywane nowe tereny zabaw i park linowy w parku miejskim, gdzie powinny też znaleźć się 

toalety.  

Radny p. Dariusz Kędzierski poruszał sprawę zakupu przez szpital karetek. Prosił radnego 

powiatowego o wyjaśnienie tej kwestii. Dyrektor informował, że szpital zakupił te karetki ze środków 

własnych przy wsparciu powiatu. Jego zdaniem jednak są one nabyte w formie leasingu. Jest to forma 

wypożyczenia na raty, które szpital co miesiąc będzie musiał spłacać. Nie neguje nabycia tych 

karetek, chodzi tylko o przekazywanie mieszkańcom informacji. Czy więc pan dyrektor celowo 

wprowadził mieszkańców w błąd ? 

Przewodniczący Rady pytał, dlaczego szpital nie postarał się o środki z zewnątrz na zakup karetek, 

skąd takie środki z pewnością można by było pozyskać.  

Radny powiatowy p. Marynowski informował, że nie zna wypowiedzi dyrektora szpitala, z powiatu 

nie były desygnowane środki na zakup karetek, poza tym temat nie jest mu bliżej znany.  

Burmistrz Miasta dodał tylko, że w tym temacie jest dużo wątpliwości. Ostatnie karetki zostały 

nabyte w innej formie niż wcześniej. Wcześniej środki na zakup karetek były dofinansowywane nawet 

w wysokości 80 %. Jeżeli chodzi o szpital jest kłopot z podstawową opieką medyczną, miasto oczekuje 

szczegółowych informacji.  

Radny p. Żywocki pytał, czy wymiana kanalizacji, która jest realizowana na drodze w kierunku Cetek, 

nie wpłynie na wydłużenie remontu tej drogi, ponieważ mieszkańcy bardzo długo czekali na ten 

remont. Pytał, czy miasto będzie musiało dokładać pieniądze? 



Pan Burmistrz informował, że zdaje sobie sprawę, że to może mieć wpływ, jednak miasto posiada 

własne spółki do realizacji tych zadań.  

Odpowiadając p. Góreckiej w temacie placów zabaw wyjaśniał, że dyrektorzy w swoich budżetach 

mają zabezpieczone środki na ten cel i ma nadzieję, że będzie to zrealizowane wiosną tego roku.  

Co do parku miejskiego wyjaśniał, że projekt nie przewiduje zaplecza gastronomicznego, czy ubikacji, 

ponieważ dotyczy to tylko rewitalizacji pod kątem poprawy zieleni.  

Radny p. Kędzierski pytał też o dziurę przy ul. Gdańskiej.  

Prezes KOMES, p. Marynowski wyjaśniał, że spółka oczekuje na poprawę warunków atmosferycznych 

i gdy tylko pogoda się poprawi, zostanie to naprawione.  

Radna p. Górecka  pytała też, w jakim realnym czasie mogłoby dojść do budowy skrzyżowania o ruchu 

okrężnym ulic: Mławka – Dłutka – Młyńska? Ponadto prosiła Straż Miejską o zwrócenie uwagi na 

spójność znaku pionowego D6 i poziomego „przejście dla pieszych”, ponieważ w niektórych 

miejscach brakuje znaków.  

Co do przebudowy skrzyżowania Młyńska Dłutka , p. Burmistrz  nie był wstanie  udzielić  wyjaśnień, 

gdyż  za te sprawy odpowiada  Zarząd Dróg Wojewódzkich .Co do kompleksu gastronomiczno-

rekreacyjnego i toalety, projekt  tego nie przewiduje, ale jest to temat do  przedyskutowania.  

 

Ad.  11 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XLVIII sesji.  

Płyta  z nagraniem obrad  sesji  stanowi integralną część protokołu.  

 

 

Protokołowała                                                                           Przewodniczący  Rady Miasta  

Mariola Małecka                                                                             Jarosław  Sochacki  

Joanna Cieszyńska  

 

  



 

 

     

 

    

 

 

 

   

       

  


